

# Gebäudereinigung Werner Scheene

## Sauber unterwegs

Auf dem Weg in eine CO<sub>2</sub>-neutrale Zukunft setzt die Gebäudereinigung Werner Scheene aus Hagen auf klimafreundliche Mobilität: Die Mitarbeiter nutzen den ÖPNV oder fahren mit den unternehmenseigenen E-Mobilen, die zu 100 Prozent mit Ökostrom betrieben werden. Neben zehn rein elektrischen Fahrzeugen stehen ihnen ein Lastenrad sowie Dienstfahrräder zur Verfügung. Rund 120.000 Kilometer sind Scheenes Gebäudereiniger jedes Jahr elektrisch – und damit klimafreundlich – unterwegs. Die zweite Säule des klimabewussten Betriebes ist die Solarenergie: Das Unternehmen betreibt zwei eigene Photovoltaikanlagen mit einer Gesamtnennleistung von 17 Kilowatt sowie einen Batteriespeicher. Das Betriebsgebäude wird mit 100 Prozent Biogas beheizt.

## Mehr Infos?

[www.schrittekarte.klimaexpo.nrw](http://www.schrittekarte.klimaexpo.nrw)



**KLIMAEXPO.NRW**

Munscheidstraße 14 | 45886 Gelsenkirchen  
post@klimaexpo.nrw | [www.klimaexpo.nrw](http://www.klimaexpo.nrw)

Diese Karte wurde auf FSC-zertifiziertem Papier gedruckt.

KlimaExpo.NRW

Motor für den Fortschritt



Ziel: **100 PROZENT  
CO<sub>2</sub>-NEUTRALES  
UNTERNEHMEN**



Firmeneigene E-Mobile  
fahren mit **100 PROZENT  
ÖKOSTROM**



Bereits rund **420.000  
KLIMAFREUNDLICHE  
KILOMETER**

Die Landesregierung  
Nordrhein-Westfalen



EUROPÄISCHE UNION  
Investition in unsere Zukunft  
Europäischer Fonds  
für regionale Entwicklung

# Werner Scheene cleaning services

Clean on the go

KlimaExpo.NRW

Engine for Progress



Werner Scheene cleaning services from Hagen relies on climate-friendly mobility on its journey towards a climate-friendly future: its employees use public transport or drive the company's own e-cars, which run exclusively on green electricity. In addition to ten purely electric vehicles, they have a cargo bike and service bicycles at their disposal. Scheene's building cleaners cover around 120,000 kilometres per year using electric vehicles – thus travelling in a climate-friendly manner. The second pillar of this climate-conscious business is solar power: the company operates two own photovoltaic systems with a total nominal capacity of 17 kilowatts and a battery storage unit. The company building is heated with 100 percent bio-gas.



Goal:  
**ENTIRELY CARBON  
NEUTRAL COMPANY**



Company has its own e-vehicles  
powered **EXCLUSIVELY  
BY GREEN ELECTRICITY**



Around **420,000 KM**  
of **CLIMATE-FRIENDLY  
TRAVEL** so far



More information?

[www.steps.klimaexpo.nrw](http://www.steps.klimaexpo.nrw)

**KLIMAEXPO.NRW**

Munscheidstraße 14 | 45886 Gelsenkirchen  
post@klimaexpo.nrw | [www.klimaexpo.nrw/en](http://www.klimaexpo.nrw/en)

This product is printed on fsc-certified paper.

The State Government of  
North Rhine-Westphalia



EUROPEAN UNION  
Investing in our Future  
European Regional  
Development Fund